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Zápis ze 7. řádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 17. 4. 2024 od 12 hod. v místnosti M409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D – předsedkyně senátu 

   Ing. Michaela Jánská, PhD. 

Ing. Lucie Kopáčková  

Ing. Petra Olšová, Ph.D.  

Mgr. Alexandra Petrů 

Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. 

Ing. Dita Štyvarová    

    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

   Tereza Šponiarová – místopředsedkyně senátu  

 Radek Bureš 

 Jonáš Jiránek 

    

    

Hosté:   Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

   Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – proděkan pro studium 

   Mgr. Jitka Laštovková, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

   PhDr. Kateřina Bernardová 

 

   

Omluvení senátoři a hosté: Bc. Jakub Dragoun 

Ing. Eliška Nacházelová 

Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice FSE UJEP 

                   

Neomluvení senátoři a senátorky:  Ondřej Černý 

 

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 

 

Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání 

3. Centrum kosmického výzkumu Jaroslava Sýkory 

4. Reflexe doplňujících voleb do SKAS UJEP 
5. Různé 
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Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno ve 12 hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu přivítala 

všechny senátory, členy vedení fakulty a hosty. Omluvila senátory, od nichž obdržela omluvu 

ze zasedání, a poté požádala senátora Jonáše Jiránka o pomoc se skrutiniem. Předsedkyně 

senátu návazně konstatovala, že se senát na svém zasedání dne 17. 4. 2024 sešel v počtu 9 

senátorů, a že je tudíž usnášeníschopný.   

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně AS FSE UJEP představila všem senátorům program zasedání, který jim byl 

předem zaslán. Další připomínky, ani doplnění ke změně programu vzneseny nebyly, senát 

proto přistoupil k hlasování.  

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9 x proti 0 x zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

A) Pokračující úkol z minulých zasedání AS FSE UJEP ohledně možnosti uvádět telefonní 

čísla studentů ve STAGu pro účely výuky či aktuální informace o studijních povinnostech byl 

znovu přednesen. Pan proděkan pro studium již obdržel odpovědi na své dotazy od 

pověřenkyně UJEP pro ochranu osobních údajů. První dotaz se týkal toho, zda lze plošně ve 

STAGu zveřejnit telefonní čísla studentů. Odpověď je zamítavá, toto nelze. Druhá otázka se 

zabývala tím, zda je možné selektivně u určitých studentů zveřejnit jejich telefonní čísla, 

přičemž by fakulta u těchto studentů získala předem jejich souhlas, tak toto je možné, ovšem 

v souhlasu je nutné podrobněji konkretizovat důvody zveřejnění. Z hlediska legislativního by 

tedy zveřejnění telefonních čísel studentů za předem daných podmínek a jejich souhlasu bylo 

možné, avšak narážíme zde na problémy technického rázu ohledně toho, zda je možné toto 

provést v systému STAG. Proděkan prostřednictvím Centra informatiky UJEP učinil dotaz na 

tvůrce STAGu, odpověď by měl obdržet po semináři ke STAGu, který se uskuteční 14. až 16. 

5. 2024.    

B) Senátorka Eliška Nacházelová měla informovat o výsledku jednání Ekonomické komise AS 

UJEP s panem kvestorem. Toto jednání proběhlo 22. 3. a měla zde být diskutována otázka 

případné participace ostatních fakult na rozpočtu FSI UJEP. Předsedkyně senátu přečetla na 

senátu krátké sdělení od senátorky Nacházelové, které obdržela e-mailem. Daná otázka se na 

setkání neřešila, projednávalo se především doplnění FRIMu o projekt Green Mine a přidání 

financí na bezpečnost, což se následně probíralo i na zasedání AS UJEP. Předsedkyně senátu 

navrhla, že se otázkou financování FSI budeme zabývat na tomto zasedání více v bodě Různé.   

 

Ad 3) Centrum kosmického výzkum Jaroslava Sýkory 

AS FSE UJEP byl požádán, aby projednal a příp. schválil zřízení nového výzkumného centra 

při FSE UJEP s názvem Centrum kosmického výzkumu Jaroslava Sýkory. Činnost centra by 

navazovala na úspěšně ukončený projekt TAČR Aplikace psychosociálního přístupu k 

identifikaci a posílení adaptačních mechanismů člověka během dlouhodobých pilotovaných 

kosmických letů do hlubokého vesmíru. Předsedkyně AS FSE UJEP požádala o úvodní slovo 

paní proděkanku pro vnější vztahy, která upřesnila, že omylem dostal senát k projednávání 

informaci o zřízení Centra, nicméně jedná se o Institut kosmického výzkumu Jaroslava 

Sýkory. Následně velmi obsáhle představila záměr tohoto Institutu hlavní iniciátorka podnětu, 

paní Kateřina Bernardová. Sdělila, že prvotním úkolem zřízeného Institutu na FSE UJEP by 

bylo jednak posílit tým a také získat pro tuto myšlenku studenty, účast na kongresech a 

získávání velkých projektů. Poté byla k tomuto záměru otevřena diskuze. Děkan fakulty poté 

potvrdil, že cíl zřídit na FSE UJEP nové výzkumné centrum tohoto zaměření je zcela 

v souladu se záměrem fakulty a má podporu vedení fakulty. V diskuzi zazněl dotaz od 
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předsedkyně senátu, zda není vhodnější představit návrh na zřízení Institutu kosmického 

výzkumu spíše pod hlavičkou UJEP. Na toto odpověděla proděkanka pro vědu, Lenka 

Slavíková, že tato možnost již byla diskutována, ale z hlediska administrativního je náročnější 

zakládat Institut na univerzitě a také výstupy z výzkumných projektů by pak byly součástí 

rektorátu, nikoliv nás, jako součásti UJEP. Senátor Tomáš Sýkora se dotázal na obsahovou 

souvislost činnosti Institutu a jeho návaznost na strategii FSE UJEP z hlediska jeho obsahu. 

Bylo zdůrazněno, že se jedná o psychosociální výzkum, což je oblast, kterou na fakultě 

zastoupenou máme. Dále senátor Sýkora plédoval za změnu názvu, aby více korespondoval se 

zaměřením fakulty. Pan děkan podpořil současný název s tím, že může přitáhnout pozornost. 

Senátorka Dita Štyvarová sdělila, že také vidí název zmiňovaného Institutu jako 

problematický, neboť odborná veřejnost jej může interpretovat na úzké, specializované bázi a 

nebude mít v první chvíli spojitost s psycho-sociologickými výzkumy. Paní Kateřina 

Bernardová zdůraznila, že je zapotřebí vše správně komunikovat navenek a že je připravena 

mít pro veřejnost dobré argumenty, kterými by obhájila zřízení tohoto Institutu daného názvu 

právě na FSE UJEP. Po diskuzi přistoupil senát k hlasování. 
 

 

 Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje založení Institutu kosmického výzkumu 

Jaroslava Sýkory na FSE UJEP.   

 

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9 x proti 0 x zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 4) Reflexe doplňujících voleb do SKAS UJEP 

Předsedkyně senátu informovala o výsledku doplňujících voleb do SKAS UJEP. Volby 

proběhly 20. 3. 2024 a novou senátorkou za SKAS UJEP se stala studentka Kateřina Hosová, 

která se již 27. 3. 2024 účastnila zasedání AS UJEP. Předsedkyně senátu dále poděkovala za 

velmi pečlivou a dobře zorganizovanou práci celé dílčí volební komisi, především pak za 

iniciativní vedení předsedovi této komise, Jaroslavu Izavčukovi. Volby hodnotíme jako 

mimořádně úspěšné, neboť jsme zaznamenali relativně velký zájem ze strany studentů stát se 

kandidáty do SKAS UJEP a dále se podařilo zajistit v den voleb též nebývale vysokou účast 

studentských voličů, necelých 20 %, což je dvojnásobný počet studentských voličů oproti 

hlavním volbách do SKAS UJEP z minulého období. Navíc, kolega Izavčuk přislíbil senátu 

svou účast i v dalších doplňovacích volbách do našeho senátu, které budeme muset vyhlásit 

pravděpodobně v září t. r. Dále bylo sděleno poděkování Jitce Dvořákové, panu Štirblovi a 

pomocnému personálu na vrátnici FSE, ti všichni se podíleli na zdárném průběhu voleb. Byla 

též zmíněna reflexe od kolegy Izavčuka – navrhuje na příští volby zvýšit počet členů komise o 

jednoho člena, zajistit též důstojnou volební urnu a více též zapracovat na PR doplňovacích 

voleb, aby byla studentská obec více o volbách informována.  

 

 

Ad 5) Různé 

A) Dotazy senátorky Petry Olšové k problematice zabezpečení výuky našimi zaměstnanci na 

jiných součástech UJEP. K čemu jsme jako fakulta zavázáni? Jaké povinnosti z těchto 

závazků pro naši fakultu vyplývají? Jak je možné kompenzovat "nadúvazkovou" výuku na 

jiných fakultách? Děkan fakulty reagoval na dotazy sdělením, že každá fakulta má jinou 

smlouvu, resp., že existují smlouvy s jinými součástmi univerzity, kde je 3měsíční výpovědní 

lhůta, a pak jsou jiné smlouvy s jinými součástmi, kde je nutné dodržet tuto smlouvu po celou 

dobu akreditace bez možnosti výpovědi této smlouvy, což je příklad FZS a FŽP, na kterých 

naši zaměstnanci vyučují. Při sestavování plánu výuky v akreditačním spisu by se měla 

fakulta vždy obracet na vedoucího pracovníka, nikoliv přímo na zaměstnance, se kterým se 
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počítá na zabezpečení jejich výuky. Pokud jde o kompenzaci nadúvazkové výuky pro 

zaměstnance vyučující na jiných fakultách, tak pan děkan i paní proděkanka pro vědu sdělili, 

že jsou jasné standardy a že to, co zaměstnanec odvádí fakultě za výkony nad rámec těchto 

standardů, že bude finančně kompenzováno a řešeno s dotyčnými pracovníky individuálně.     

 

B) Senátorka Dita Štyvarová se dotázala na to, zda se bude konat příští zasedání AS FSE 

UJEP, neboť budou v termínu zasedání probíhat závěrečné státní zkoušky studentů. Bylo 

sděleno, že termín společně rozhodneme pomocí platformy Doodle, v úvahu přicházejí 

termíny 15. 5. a 22. 5. 2024  

 

C) Předsedkyně senátu závěrem stručně informovala o setkání kvestora se členy Ekonomické 

komise AS UJEP, která se konala 15. 4. 2024 a které se osobně účastnila. Na této schůzce byl 

senátorům představen rozpočet UJEP, o kterém se bude hlasovat na zasedání AS UJEP dne 

24. 4. 2024. Sdělila, že byla např. diskutována problematika financování FSI a příp. pomoc 

ostatních fakult podílet se na finanční výpomoci pro tuto fakultu. K tomu tématu proběhla na 

půdě AS FSE UJEP diskuze.                            

 

D) Předsedkyně senátu informovala, že přibližně za rok končí funkční období děkana FSE 

UJEP (do 30. 4. 2025) a je zapotřebí již nyní pomalu připravovat volby kandidáta na děkana 

pro další funkční období tak, aby vše proběhlo v souladu se Statutem FSE UJEP.  

 

Předsedkyně senátu následně poděkovala všem za účast a sdělila, že se další zasedání AS FSE 

UJEP bude konat v termínu, který vyjde jako nejvíce vhodný pro většinu senátorů z hlasování 

na platformě Doodle. 
  

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno ve 13:30 hod. 

 

    

 

Zápis provedla: Kateřina Smejkalová 


